
ØSTERBROSKOLEN 
Referat Skolebestyrelsesmøde 

Onsdag 2/12-2020 kl. 17.00-19.30 

 

Mødet er Online - Zoom 

Afbud: Malene, Peter. 

 

Pkt. 1: 

 

Elevrådet 1. Elevrødder 

Velkommen til Mads, som er ny (og næstformand) – 

Julius er formand. 

Kort orientering om, hvad skolebestyrelsen er for 

en størrelse. 

Elevrådet arbejder p.t. med ønsker fra de 

forskellige klasser. Repræsentanter fra klasserne er 

sat på sagen. 

AKT-vejleder arbejder på at få de store elever med 

ud på SYD for at få indskolings-eleverne involveret 

i elevrådet. 

Pkt. 1A: 

 

Håndtering af corona-

hjemsendelser 
 Forældrehenvendelser omkring håndtering af 

corona-hjemsendelse. 

Flere forældre har efterlyst en køreplan/vejledning 

for, hvordan de skal agere i forhold til hjemsendelse 

af elever, som har corona. Utilfreshed med at få 

svar i e-boks så sent. 

Da ingen af de coronatilfælder, der har været, har 

været ens, kan det være svært at lave en konkret 

vejledning.  

Da det er et større smittopsporings-arbejde, som 

går i gang, vil der først kunne gives besked til 

forældre, når der er givet grønt lys fra 

Sundhedsafdelingen. Derfor kan udmeldelse komme 

sent på dagen. 

Ledelsen vil udarbejde en overordnet 

formulering/køreplan ud fra det actioncard, som 

skolen skal agere ud fra. 

Denne køreplan vil være til både elever, forældre 

og ansatte.  

Pkt. 2: 

 

Indskrivning Bhk. 1. Status for indskrivning: 

46 distriktsbørn har valgt Østerbroskolen. 

Vi får 5 børn tilbage fra andre skoler. 

I alt 2 klasser med 51 børn. 

Vi er den skole med flest indskrevne 

børnehaveklassebørn.  

Samlet antal distriktsbørn, som kunne søge skolen 

var 87 

Pkt. 3: Budget  Gennemgang og evt. godkendelse af budgetforslag 
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 Bilag eftersendes 

Gennemgang af udsendt bilag.  

Gennemgang af budgettet for 2021 – hvad er 

pengene tiltænkt på de forskellige grupperinger. 

Spørgsmål til tildelingen ”partnerskabspuljen”. 

Denne bliver her brugt til at lave 2-lærerordning. 

Spørgsmål til det ekstra støtte- og vejledningsbeløb, 

som blev givet til tidligere Lindeskovskovskolen. 

Dette beløb fortsætter, jf. citat af  Simon Hansen på 

byrådsmødet i juni 2019. 

De budgettal, som er fordelt på forskellige 

grupperinger, kan man flytte rundt på, som man vil 

og ud fra, hvad der giver mening. 

Som det ser ud nu, vil skolen komme ud med et 

mindreforbrug.  

Dette mindreforbrug ligger ud over udgifterne i 

budget 21. 

Det overvejes, hvad man kan bruge dette 

mindreforbrug på, og man vil gå i dialog med 

personalet og elevrådet m.fl. om deres ønsker. 

Inden dette regnskabsår slutter, har de forskellige 

fag-konti stadigvæk midler, som de kan bruge for at 

få fyldt op.  

Spørgsmål til de 11.000 kr., som gives til 

skolebestyrelsens arbejde.  

Disse midler kan skolebestyrelsen råde over og 

gøre brug af på andet end deres arbejde. 

Desuden blev der talt om skolens IT-forhold, 

herunder problemer med udtjente smartsboards, 

ustabilt WIFI, elev-pc’ere, som ikke kan åbne 

pdf’ere m.m. Dette vil der blive fulgt op på og tages 

derfor med på næste møde som et særskilt punkt. 

Punktet tages med igen på næste møde. 

Pkt. 4: 

 

  Forældremøder 

- Datoplan 

- Taleoplæg 

Dato-plan er næsten færdig, og indbydelser vil 

snarest blive sendt ud til forældrene. 

Der savnes en vejledning i, hvordan man bruger 

teams. 

Planen sendes ud torsdag den 3.12. til  

skolebestyrelsens medlemmer med henblik på 

fordeling af datoer. 

Tale-papir/oplæg 

Forslag til emner: 

- hvad er der sket det sidste års tid. 

- lejrskoler/forældrebetalinger. 

- status om sammenlægningen. 
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- gøre reklame for skolebestyrelsen og fortælle om 

deres arbejde. 

Der er snart valg til skolebestyrelsen og der kunne 

godt bruges flere medlemmer. 

- hvordan kan man have kommunikation mellem 

forældre/skoleledelse. 

- fortælle om vigtigheden af et aktivt forældreråd. 

- oplægget må ikke blive for langt. 

Måske muligt, at ledelsen kort vil hilse på, på det 

virtuelle møde. 

Ledelsen laver videoklip om dagens/ugens gang. 

Pkt. 5: PRC  Drøftelse om PRC’s placering  

(PRC = Pædagogisk Ressourcecenter). 

PRC er placeret på den tidligere Østre Skoles 

matrikel og der er i øjeblikket ikke konkrete planer 

for centerets placering, når kommunen sælger 

bygningerne i Fromsgade. 

Vil skolebestyrelsen indgå i at finde ny placering til 

PRC: 

- kan PRC være på den nye matrikel?  

- kan det bruges af andre skoler? 

Skolebestyrelsen vil i samarbejde med ledelsen lave 

op oplæg til, hvor PRC kunne tænkes placeret m.m. 

De gode erfaringer og det fine samarbejde med 

PRC bør udnyttes og viderebringes på den nye 

matrikel. 

Pkt. 6: Elevfravær og E-protokol  Orientering om elevfravær og drøftelse af E-

protokols mulighed for SMS m.m. 

Forældre vil kunne få mulighed for selv at melde 

deres barn syg via e-protokol. 

I forhold til sms’er vil det være muligt at give 

beskeder til både elever og forældre ved f.eks. 

udeblivelse, for sent fremmøde m.m.  

Der vil blive sendt en vejledning/beskrivelse ud til 

forældre, om hvordan man melder sit barn syg og 

hvordan sms-funktionen virker og hvilke sms’er, 

der kan sendes. 

Det besluttes, at der bliver sendt sms til forældre og 

udskolings-elever om morgenen. 

I den forbindelse vil der blive gjort nogle erfaringer 

i forhold til økonomien i udsendelse af sms’er. 

 

Gennemgang af fravær-statistik på elever. 

I forhold til kommunen og underretninger er det 

kun ulovligt fravær, der skal være fokus på.  

Lovpligtige underretninger sendes afsted på elever 

med fravær på 15% eller over. 
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Ledelse, AKT og medarbejdere koordinerer 

indsatsen for elever med over 10% samlet fravær. 

Pkt. 7: Uddannelsesparathedsvurdering Foreløbige tal og fremadrettet proces  

Uddannelsesparathedsvurderinger er uddelt i dag, 

onsdag den 2.12. 

Torsdag den 3.12 eller fredag den 4.12 vil der 

komme video fra UU-vejleder, som vil forklare det 

nærmere. 

Status: 

9. klasse: 26 foreløbig ikke uddannelsesparate og 

37 parate. 

8. klasse: 29 uddannelsesparate til noget 

47 er foreløbig ikke uddannelsesparate. 

Pkt. 8: Orientering fra Landsmødet 

Skole og forældre 21. nov. 

Orientering 

Referat fra mødet er endnu ikke sent ud, hvorfor 

punktet udskydes til januar-mødet hvor referatet 

sendes med som bilag. 

Pkt. 9: Nyansættelser  Beslutning 

Ændringer, som blev drøftet på sidste møde, er 

ændret/tilføjet. 

Godkendt. 

Pkt. 10: Principper 

 
 Vikardækning  

Princip godkendt. Dog med den klausul, at  der skal 

gives besked til forældre ved aflysning. 

Pkt. 11: Tilfredshedsundersøgelse  Orientering og drøftelse 

Udsættes til næste møde. 

Pkt. 12: Evt. Glædelig jul og godt nytår til alle – vi ses igen til 

januar! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


